
Referat af møde i Pårørenderåd Nord på Bocenter Harridslev 

onsdag d. 25. september 2019 – kl. 17.30. 
 

01. Status på bruger/pårørendeundersøgelse 2019, - orientering ved Bent Lunø. 

Bent Lunø deltog under punktet.  

Bent gav en status på bruger- og pårørendeundersøgelsen. Det er bl.a. sikret, at spørgeskemaet 

suppleres af 5 nye gode spørgsmål, som Bent sammen med forvaltningen har udarbejdet. Endvidere vil 

Bent sammen med forvaltningen udarbejde et følgebrev til de pårørende ifm. 

pårørendeundersøgelsen.  

Bent kunne også oplyse, at der pågår en udregningen af juraen ift., om borgerne skal give tilladelse til, 

at de pårørende kan besvare pårørendeundersøgelsen.  

Endvidere har der været en drøftelse af det vigtige i, at resultatet af pårørendeundersøgelserne drøftes 

med de pårørende, når resultatet foreligger.  

 

02. Opfølgning på sidste møde d. 18.06.19 (grundet Åses sygemelding, er der ikke lavet referat). 

Tages til efterretning.  

 

03. Opfølgning på punkt 6 fra mødet d. 6. marts:  Status vedr. betaling for kost på bostederne - 

orientering ved Runa. 

Runa oplyste, at den arbejdsgruppe der arbejder med at få beskrevet en fælles model for kost på 

tilbuddene, ikke er færdig med deres arbejde endnu.  

 

Der var en drøftelse af den tidligere beslutning om, at medarbejdernes pris for kost skal afspejle de 

faktiske omkostninger og at arbejdspladsen ikke betaler for medarbejdernes kost. Der var en drøftelse 

af det vigtige i, at borgerne stadig oplever måltiderne som hyggelige samt at tilbuddenes begrænsede 

midler anvendes til borgerne.  

 

04. Igangsætning af informationsmøder vedr. pårørendepolitik/strategi, - orientering ved Hans. 

Hans fortalte om de to pårørendestrategimøder for hhv. pårørende på Marienborgvej og 

Harridslev/Kastanjebo. Senere vil der komme et arrangement for pårørende i De Små bofællesskaber. 

Ønsket er gode dialoger om samarbejdet, og der vil blive samlet op på dette ved næste 

pårørenderådsmøde.  

 

05. Proces vedr. ny handicapplan – orientering ved Runa. 

Runa orienterede om proces for udarbejdelse af ny handicapplan. Der vil være processer på tilbuddene 

mhp. at få borgernes ønsker og drømme indsamlet. Endvidere afholdes der flere workshops, og den 

23/10 holdes en workshop på udviklingshæmmedeområdet. Invitation herom er udsendt til alle 

pårørende.  

 

 

 



06. Proces vedr. etablering af helhedstilbud (dagtilbud) – orientering ved Runa. 

Der vil blive udsendt orienteringsbreve til de relevante pårørende om etablering af helhedstilbud på 

Harridslev (afdelingen Kernen) samt på Marienborgvej (afdelingen Kernen og Møllen).  

Tilbuddene etableres som et supplement til de øvrige tilbud omkring årsskiftet. 

 

07. Drift og økonomi - orientering ved Runa. 

 Daglig drift. 

 Budgetopfølgning på første halvår 2019. 

Åse og Lone er stoppet og derfor dækker Runa ind på døgntilbuddene indtil stillingen besættes. Den 

del af Åses funktion der vedr. De Små Bofællesskaber (DSB)/Mestringsvejlederne varetages af Thomas 

Borup, der er konstitueret i stillingen. Thomas er i dag leder af CBR.  

Runa oplyste, at det overvejes at ændre organiseringen sådan at DSB/Mestringsvejlederne lægges 

sammen med CBR, fordi Område Nord er et meget stort område, ligesom der er flere borgere, der 

anvender både tilbud ved CBR/DSB/mestringsvejlederne, og dermed vil der være flere faglige fordele 

ved en omorganisering. 

Budgetopfølgningen viser pt. et underskud i Område Nord på 1,3 mio. kr. Der var en drøftelse af 

normeringen på tilbuddene, og det aftaltes, at der på næste møde vil være en præsentation af 

økonomien i tilbuddene, herunder hvor mange medarbejdere der i tilbuddene er råd til i hvert vagtlag. 

 

08. Status vedr. planlægning af gratis sundhedstjek til borgere som bor i egen bolig – (hvor langt er vi 

kommet med projektet? og hvordan kommer vi videre?) 

Runa oplyste, at der vil blive rettet en kontakt til de privatpraktiserende læger for at aftale nærmere 

om et forløb. Endvidere aftaltes det, at Thomas Borup tager kontakt til Birgitte mhp. at inddrage 

Birgitte i udviklingen af et forløb med fokus på sundhed.  

 

09. Planlægning af valgmøde d. 26.11.19. 

Der er valg hvert 2. år. Valget holdes den 26/11 kl. 19.00 på Cafe Gaia i Randers.  

Der var en dialog om mulighederne for også at få en ekstern oplægsholder til at komme på dagen og 

fortælle om eks. værgemål. Hans undersøger dette nærmere.  

 

10. Eventuelt. 

Næste møde afholdes den 8/1 kl. 17.00 i sammenhæng med julefrokost på GAIA. 

 

Endvidere afholdes også møde den 11/3 kl. 19.00.  

 

 

Referat udarbejdet af Runa Steenfeldt den 13/10-19 


